文號:1130007066 號: 113/080403/1/

保存年限:15年

便簽單位:研究發展處

速別:普通件

密等及解密條件或保密期限:

- 一、國科會來函受理臺灣與法國國家健康與醫學研究 院(Inserm)雙方人員交流互訪計畫及雙邊研討會,欲申請 者請於9月9日上午10時前於國科會系統提出申請,繳交 送出後請來電通知研發處學術發展組承辦人楊小姐(校 內分機550轉 303)。
- 二、文陳閱後公告於電子布告欄、本校首頁、研發處及本組 (學術發展組)最新消息,另E-mail副知全校教師。
- 三、文存查

## 會辦單位:

訂

第二層決行 承辦單位 決行 代為決行

國立中興大學



檔號: 保存年限:

# 國家科學及技術委員會 函

機關地址:台北市和平東路2段106號

聯絡人:莊惟鈞 科員電話:02-2737-7559

傳真:

電子信箱:wjchuang@nstc.gov.tw

受文者:國立中興大學

發文日期:中華民國113年4月3日 發文字號:科會科字第1130021291號

速別:普通件

密等及解密條件或保密期限:

附件:如文(附件1113U0P004489 113D2009052-01.odt、附件2

113U0P004489\_113D2009053-01.pdf、附件3 113U0P004489\_113D2009054-

01.pdf)

主旨:本會與法國國家健康與醫學研究院(Inserm)共同徵求 2025年雙邊協議人員交流互訪計畫及雙邊研討會,自本 (113)年4月15日起受理申請,請於同年9月13日前依規 定將申請資料函送本會,逾期不予受理,請查照轉知。

## 說明:

訂:

線

- 一、依本會與Inserm簽署之雙邊合作協議,共同徵求旨揭計畫 (1年期),補助人員交流互訪及辦理雙邊研討會。
- 二、我方主持人須符合本會「補助專題研究計畫作業要點」 之計畫主持人資格;法方計畫主持人須為Inserm轄下機構 之研究人員。
- 三、我國及法國計畫主持人,須分別向本會及Inserm於公告徵件截止期限內提出計畫申請書,始得成案。雙方提出之計畫名稱須相同,內容須經雙方同意。倘只有單方提出計畫申請書,則無法受理。
- 四、檢送本案徵求之中文申請須知及英文計畫申請表如附件,相關資訊亦已公告於本會網站 https://www.nstc.gov.tw/folksonomy/rfpList。

## 五、本案聯絡人:

(一)計畫內容詢問,請洽本會科教發展及國際合作處,莊

倘只有單方提出 ·畫申請表如附

國立中興大學

第1頁,共12頁 線上簽核文件列印-第2頁/共13頁

惟鈞科員,電話: (02) 2737-7559。助理:陳嘉苓小姐,電話: (02) 2737-7429。

(二)線上作業系統操作問題,請洽本會資訊系統服務專線,電話:0800-212-058,(02)2737-7590、7591、7592。

正本:專題研究計畫受補助單位 (共298單位) 副本:駐法國代表處科技組(含附件) [13/04/08-109/17/32]

主任委員吳政忠出國 副主任委員林敏聰代行









# Exploratory Mobility Programme (section B) Joint Workshops Programme (section C)

## **APPLICATION FORM**



Please note: Section A of this form is common to both strands and must be filled in for every application. Applicants can choose whether to apply for Sections B and C, or both. If funding for both is requested, section D must also be completed.

## A. General information

	INSERM APPLICANT
1. Name	Last name:
1. Name	First name:
2 Date and along of hinth	Day/month/year:
2. Date and place of birth	Place of birth:
	Address:
3. Contact address	Tel:
	Email address:
	Institution:
4. Current appointment	Department:
	Position:
6. Selection of scientific publications over the last five years (please select only 5 among the most relevant for this application):	



	TAIWAN APPLICANT										
1. Name	Last name:										
1. Name	First name:										
2 Date and place of birth	Day/month/year:										
2. Date and place of birth	Place of birth:										
	Address:										
3. Contact address	Tel:										
	Email address:										
	Institution:										
4. Current appointment	Department:										
	Position:										
6. Selection of scientific publications over the last five years (please select only 5 among the most relevant for this application):											

# B. Exploratory mobility

Scientific purpose  Groupe proposed  Groupe proposed  Groupe proposed											
Duration of the	From	Proposed date of arrival	of arrival								
foreseen visit:	То	Proposed date of departu	re								
3. Main scientific focus areas											
	Institution(s)	Contact of Host scientist(s)	Period of stay								
			days								
4. Institutions,			days								
platforms, research facilities and scientists			days								
you propose to visit, if already identified			days								
			days								
5. Other general comments or information you would like to add:											

# C. Joint workshops

							E																						

D. Synergy between the mobility and the workshops (\*ONLY to be filled in if you request funding for both instruments)







# Inserm-NSTC (France/Taiwan) Exploratory Mobility Programme & Joint Workshops Programme

## Call for proposals 2024

Since 2004, Inserm and NSTC have offered researchers an opportunity to develop scientific and technological collaborations in Life Sciences and Human Health. To celebrate 20 years of fruitful partnership between Inserm and NSTC, both institutions have decided in 2024 to renew and strengthen their bilateral programme in order to better support scientific and research collaborations in targeted fields of common interest. The new programme will support Exploratory Mobility and Joint Workshops. Synergies between both are encouraged but not mandatory. Both exploratory programmes are the object of a single annual joint call for projects.

Inserm and NSTC may be consulted prior to the application in order to identify relevant partner teams according to the chosen scientific focus (cf. section 8).

## **Application Guidelines**

## 1. Eligibility criteria

To be considered eligible, projects must be submitted by researchers from both sides according to the following criteria: On the **French side**, researchers must be situated within Inserm units, and the proposals submitted by a Principal Investigator from Inserm. On the **Taiwanese side**, researchers must be qualified as NSTC project leaders and eligible to the NSTC funding instruments in Taiwan.

#### 2. Research Areas

Areas of collaboration may include, but are not limited to: Health Technologies / Med Tech (i.e. A.I. for Health, Precision and Personalized Medicine, Medical Devices), Genomics, Cancer / Healthy Ageing, Neurosciences / Mental Health, Emerging Infectious Diseases.

#### 3. Application and requirements

Identical proposals using the dedicated form must be submitted in English to <u>both</u> Inserm AND the NSTC in order to be considered eligible.

#### 4. Evaluation process

Evaluation of projects will be carried out separately by Inserm and NSTC. Valid applications will be reviewed and shortlisted by Inserm and NSTC. Joint consultations, arbitration and final validation will be carried out between Inserm and NSTC to determine the final selection.

## 5. Project selection

Jointly selected projects will be determined by exchange of lists with an order of scientific and institutional priority between Inserm and the NSTC. In the event of a difference of assessment between Inserm and the NSTC regarding projects to be co-financed, a mutual consultation will be carried out between the competent services (see article 7. "Contacts") in order to achieve a balanced modus vivendi and jointly identify the project(s) to be funded by both Inserm and the NSTC.







#### 6. Timetable

- Opening of calls for application on both sides: Monday April 15, 2024

- Deadline for joint submission to Inserm and NSTC: Monday September 13, 2024

- Review and joint arbitration by Inserm and NSTC: September - November 2024

- Publication of results: Friday November 15, 2024

- Start of projects: January 2025

### 7. Administrative support and checklist

Researchers must ensure that they hold a valid passport and insurance covering their travels to/from and whole duration of their stay in the host country. Useful information is available on the dedicated webpage of the French Ministry of Europe and Foreign Affairs (MEAE) website Conseils aux Voyageurs/Conseils par pays/destination Taïwan.

#### 8. Contacts

Inquiries and submissions on both sides should be made electronically to the following contacts:

#### Inserm

Hugues BOITEAU (Mr.) Tél.: +33 (0)1 44 23 62 12 hugues.boiteau@inserm.fr

#### **NSTC**

Wei-Jiun Chuang 莊惟鈞先生 Tél.:+886 (0)2 2737-7559 wjchuang@nstc.gov.tw









## I- Exploratory Mobility Programme

## 1. Programme description

The exploratory mobility programme is designed to support bilateral mobilities for **up to twelve (12) months**. Each year, Inserm and NSTC fund **up to two (2) mobility stays**, which must be carried out **within one (1) year**. Eligible activities include participation in scientific seminars, visits to laboratories and technological platforms and meetings with scientists of related areas of expertise.

#### 2. Programme funding

Inserm side and Taiwan side will each fund their own researchers on the basis of round-trip economy class plane tickets and living costs (including accommodation, meals, domestic travel in the host country). The maximum budget for exploratory mobility projects is €10,000 (Inserm) and equivalent amount in NTD (NSTC) per year. A maximum of two (2) projects will be jointly selected and funded by Inserm and NSTC. Selected projects will be funded at the beginning of the year following the evaluation.

#### 3. Selection criteria

Proposals will be independently evaluated and jointly selected by Inserm and the NSTC. The selection criteria for exploratory mobility projects are:

- 1. Scientific excellence;
- 2. Research complementarity;
- 3. Project relevance.

## **II-** Joint Workshops Programme

## 1. Programme description

The Joint Workshops programme provides support for scientific workshops to be jointly held in France or in Taiwan by eligible researchers. Each year, Inserm and NSTC will fund **up to two (2) workshops** which must be carried out **within one (1) year**.

#### 2. Programme funding

Inserm and NSTC fund their own researchers on the basis of round-trip economy class plane tickets and living costs (including accommodation, meals and domestic travel in the host country/region). The maximum budget for joint workshop projects is €12,000 (Inserm) and equivalent amount in NTD (NSTC) per year. A maximum of two (2) projects may be jointly selected and funded by Inserm and NSTC. Selected projects will be funded at the beginning of the year following the evaluation.

#### 3. Selection criteria

The joint workshop projects submitted will be evaluated independently and selected jointly by Inserm and the NSTC. The selection criteria for joint workshop projects will be:

- 1. Scientific excellence and relevance in view of the thematic expertise of the speakers;
- 2. Perspectives in terms of cooperation between Inserm and Taiwan;
- 3. Novelty of the planned collaborations;





- 4. Added value of cooperation between Inserm and Taiwan in the targeted area;
- 5. Feasibility of the seminar (in terms of budget);
- 6. Involvement of young researchers in the joint workshop.

## III- Potential synergies between Programmes

Researchers may submit a project for **one or the other** programme or for **both** programmes, depending on the aims and characteristics of the cooperation (e.g. exploration of new avenues of joint research or deepening of existing cooperation).

Researchers are free to apply to both programmes to support more ambitious, long-term bilateral research projects. Researchers are also encouraged to look for potential synergies with other competitive funding and annual-based linkage instruments at national, bilateral or European level, such as:



- NSTC Partnership program for Connection to the top labs in the world (<u>Dragon Gate Program</u>);
- PHC « Orchid »: bilateral Hubert-Curien Partnership operated by the French Embassy;
- ANR-NSTC Joint Research Funding Programme (Franco-Taiwanese PRCI);
- The Académie des Sciences NSTC Franco-Taiwanese Scientific Grand Prize;
- Opportunities through the European Union's Funding Programmes (<u>Horizon Europe</u>) via the Taiwan European Union Innovation and Cooperation Platform (<u>TEUICP</u>).



## 國科會與法國國家健康與醫學研究院

(NSTC-Inserm)

## 2025年人員交流互訪計畫及雙邊研討會申請須知

2024.3.29

一、 閱讀本須知前請詳閱本會補助雙邊協議下科技合作活動作業要點。

## 二、 合作依據:

本會與法國國家健康與醫學研究院 (Inserm) 簽署合作協定,旨在提供雙邊研究人員互相探索瞭解兩國生命科學研究發展現況,盼在雙邊人員之科研卓越及互補性基礎下,創造更多新合作可能。

## 三、計畫說明:

本合作協定為補助雙方研究人員交流互訪計畫及辦理雙邊研討會,申請補助的研究團隊須由臺方及法方計畫主持人共同組成,受補助研究團隊得於計畫執行期間進行科研互訪,或共同辦理雙邊研討會。

## 四、 計畫主持人資格:

根據本會與法國 Inserm 簽定之合作協定,臺法雙方計畫主持人資格如下:

- (一) 臺方:須符合本會專題研究計畫主持人資格。
- (二) 法方:在 Inserm 補助的研究機構之研究人員。

## 五、優先研究主題:

本案合作領域,可包含但不限於:健康技術、醫療科技(如人工智慧醫療應用、 精準與客製化醫療、醫材)、基因體學、癌症、健康老化、神經科學、精神健康、 新興傳染病。

#### 六、經費補助:

- (一)人員交流互訪計畫:補助合作計畫下之短期訪問,以1年期計畫為限,最多核定2件。計畫內研究人員(得包含博士後及博士生)赴對方進行短訪或研習所需之費用(包括來回機票費、訪問國境內長途交通費、生活費、必要簽證保險費等)。我方每件補助上限為新臺幣350,000元。
- (二)雙邊研討會:補助辦理一次雙邊研討會之籌辦費用(主辦方)及來回機票費、 訪問國境內長途交通費、生活費、必要簽證保險費等國際差旅費用(派遣方), 最多核定2件。我方每件補助上限為新臺幣420,000元。

## 七、申請日期

自 113 年 4 月 15 日起至 9 月 13 日止。

## 八、計畫執行期限:

自 114 年 1 月 1 日起至 12 月 31 日止。

## 九、審查標準:

審查將考量共同申請之兩方研究人員學術表現、研究互補性、創新性以及該互訪計畫可預期國合效益。

## 十、申請方式:

本計畫係由臺灣與法國研究團隊共同規劃,分別向國科會及法國國家健康與醫學研究院(Inserm)提出計畫申請書。雙方提出之計畫名稱須相同,內容須經雙方同意。臺方線上操作流程如下:

- (一)至本會網站( https://www.nstc.gov.tw/) 首頁右方「學術研發服務網登 入」處,身份選擇「研究人員及學生」,輸入計畫主持人之帳號(ID)及密碼 (Password)後進入「學術研發服務網」。
- (二)在左方「功能選單」點選申辦項目後,進入下一畫面。
- (三)在「申辦項目」頁面中,上方點選國際合作標籤後,再點選「雙邊研究人員交流計畫(新)」或「雙邊研討會(新)」項目,進入「雙邊國際合作與交流管理系統」主書面。
- (四)從系統主畫面視窗上點選「新增」,選擇計畫類別後,再點選申請新計畫,進 入個人基本資料書面,確認後下一步(存檔)即可新增一筆申請類別計書。
- (五)進入表格製作時,「計畫歸屬」請依計畫研究主題及所屬學門勾選對應之學術處(勿直接選"科教國合處");「合作國家」請選「與單一國家合作」,「國家名稱」請選「法國」;「外國合作計畫經費來源」為本會雙/多邊協議機構,並選填「本會與法國國家健康與醫學研究院(Inserm)雙邊合作協定」。
- (六)新增申請案時,除須填具各項申請資訊欄位,並應同時將交流互訪計畫(研討會)中文計畫書、交流互訪計畫(研討會)英文共同申請表、雙方所有參與人員英文履歷及近五年著作目錄等各項文件以PDF檔上傳至系統後送出。未上傳者視為申請資料不全。
- (七)計畫申請案須經計畫主持人任職機構於系統中彙整後送出,依本會「國際合作 類-雙邊國際合作與交流管理系統」線上彙整作業系統製作及列印申請名冊 (由系統自動產生,並按計畫歸屬處別列印)一式二份函送本會。

## 十一、 核定結果公告:

申請核定結果預計在 113 年 12 月對外公告,若因不可抗力因素、協議機構審查時間或雙邊年會時程延後等,本會得視情形調整公布審查結果時間。

## 十二、 注意事項:

(一)申請案須經本會及法方雙方獨立進行學術審查,再交由雙方評審委員會於年度



工作會議比對審查結果,並依共同優先發展領域決定補助案件及經費額度。

- (二)臺法雙方合作研究人員須分別向國科會與Inserm提出計畫申請書,始得成案。 以下任一情況的申請案恕不受理:
  - 1. 只有單方提出計畫申請書;
  - 2. 未能於申請截止日前完成線上作業並送件;
  - 3. 申請資料不全。(如:未包括計畫申請書、參與計畫人員履歷或是臺法雙方 所提計畫內容基本要項不一致,如:彼方合作主持人姓名、英文計畫名稱等 不相同等);
  - 4. 未依本會作業規定提出。
- (三)人員交流互訪計畫及雙邊研討會之中文計畫書均無特定表格,請以A4紙張版面、字型大小採12為原則撰寫;英文計畫書則請填寫共同申請表 (如附件)。
- (四)人員交流互訪計畫之中文計畫書內容大綱建議得包括:中文摘要(必要項目)、[精簡說明]計畫之背景與目的、採用之研究方法(步驟與執行進度)、雙方團隊之具體分工項目、此雙邊合作研究之必要性及其加值意義與效果、雙方團隊之訪問時程規劃及預算需求、預期之研究成果及績效、以及雙方於智財權上之約定(備項)。總頁數不超過12頁。
- (五)雙邊研討會之中文計畫書內容大綱建議包括:緣起、目的、預期效益、籌備進度、詳細議程、雙方與會代表及其發表論文主題與預算規劃等。
- (六)本案得同時申請人員交流互訪計畫及辦理雙邊研討會,惟須依共同申請表要求,填寫同時執行兩種計畫之預期綜效,並請於中文計畫書中增列。
- (七)智財權:本會所補助之計畫其智財產出原則上屬於執行機構/主持人,根據本 會與Inserm所簽協定,雙方應確保計畫參與人員,妥善規劃其研究合作潛在成 果,可能衍生的智慧財產權歸屬問題。在協定架構下衍生之計畫合作發表,應 適當提及締約雙方提供之資源與協助。
- (八)本計畫僅提供二國研究人員於計畫期間為促成合作所需之交流經費。研究所需之其他人事或耗材等費用應由所屬實驗室自有之經費支應,或另尋其他經費來源支應。法方之補助額度上限為每件10,000歐元(人員交流互訪)及12,000歐元(雙邊研討會)。
- (九) 本計畫不列入國科會專題研究計畫之件數額度內。
- (十)各申請案經本會通知獲得補助後之計畫經費暫付原則與方式、計畫項目變更、 經費結報及報告繳交等作業請依本會補助雙邊協議下科技合作活動作業要點之 相關規定辦理。

#### 三、 聯絡人:

臺方聯絡人:

姓名:莊惟鈞先生

機構:國科會科教發展及國際合作處地址:台北市和平東路二段106號

Tel: 886-2-2737 7559

E-mail: wjchuang@nstc.gov.tw

法方聯絡人:

姓名: Hugues BOITEAU

機構:法國國家健康與醫學研究院 Inserm

地址:Inserm | 101, rue de Tolbiac | 75654 Paris

cedex 13

Tel: +33 (0) 1 44 23 62 12 E-mail: <u>hugues boiteau@inserm.fr</u>

3